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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 27. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 1. marca 2022 

 
Rokovanie viedol predseda Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – 

Ťahanovce Ing. Ján Nigut. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou v zasadačke 
mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice pri zohľadnení všetkých platných nariadení 
Vlády SR s pandémiou rizika šírenia nákazy a ochorenia COVID-19. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: (pozn.: pred rokovaním Rady starostov sa uskutočnilo 

stretnutie krízového štábu kvôli utečeneckej kríze na Ukrajine) 
V úvode rokovania bolo prítomných 16 starostov a zástupca starostu z MČ Západ 
p. Huba. Rada starostov bola uznášaniaschopná. Z rokovania boli ospravedlnení 
členovia RS, a to Adriana Šebeščáková Balogová (MČ Džungľa), Peter Tomko (MČ 
Krásna) a Jaroslav Hlinka (MČ Juh). 

 Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Opýtal sa členov Rady starostov, či majú 
pripomienky ku programu rokovania a či ho chcú aj doplniť.  
Zároveň navrhol doplniť bod, ktorý súvisí so zvolaním mimoriadneho mestského 
zastupiteľstva dňa 2. marca 2022, kde sa bude diskutovať o týchto bodoch: 
 - Vyhlásenie k vojnovej agresii Ruskej federácie voči Ukrajinskej republike, jej 
demokraticky zvoleným inštitúciám a občanom Ukrajiny 
- Dotačná schéma pre organizácie zabezpečujúce pomoc pre obyvateľov Ukrajiny 
utekajúcich pred vojnou na Ukrajine 
- Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti s poskytovaním niektorých dotácií 
- Materiálna a finančná pomoc pre partnerské mesto Užhorod 
Zo strany starostov MČ žiadne návrhy a podnety neodzneli, preto dal hlasovať 
o programe aj s úpravou, aby bol doplnený nový bod týkajúci rokovania mimoriadneho 
mestského zastupiteľstva, ktoré sa má uskutočniť dňa 02.03.2022. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 1 - za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že dnešný program Rady starostov 

si schválili. Privítal na rokovaní RS vedenie mesta, a to primátora mesta, námestníka 
primátora a riaditeľa magistrátu. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová a p. Roland Lacko 

- - - 
 
Bod č. 1 
Mimoriadne mestské zastupiteľstvo v súvislosti s utečeneckou krízou na Ukrajine 
(02.03.2022) 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Starostov MČ informoval, že mimoriadne zasadnutie 
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mestského zastupiteľstva sa uskutoční online formou. Technické pokyny poslanci MZ 
už dostali, ale starostom z úrovne magistrátu bude ešte zaslaný link, aby sa mohli online 
zúčastniť zasadnutia a do diskusie sa budú môcť prihlasovať prostredníctvom aplikácie 
Teams.  
Otvoril rozpravu k nasledovným bodom:  
- Vyhlásenie k vojnovej agresii Ruskej federácie voči Ukrajinskej republike, jej 
demokraticky zvoleným inštitúciám a občanom Ukrajiny 
- Dotačná schéma pre organizácie zabezpečujúce pomoc pre obyvateľov Ukrajiny 
utekajúcich pred vojnou na Ukrajine 
- Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti s poskytovaním niektorých dotácií 
- Materiálna a finančná pomoc pre partnerské mesto Užhorod 

 
p. Polaček, primátor mesta: Doplnil, že mimoriadne rokovanie MZ bude možné sledovať aj na 

webovej stránke mesta, pôjde to naživo, ale aby počítali s tým, že tam bude približne 
30-sekundové opozdenie. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Nakoľko zo strany členov Rady starostov žiadne 

pripomienky a ani podnety neodzneli, rozpravu ukončil a predniesol návrh na 
uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach 
prerokovať a schváliť materiály zaradené na mimoriadne zasadnutie MZ dňa 
02.03.2022: - Vyhlásenie k vojnovej agresii Ruskej federácie voči Ukrajinskej 
republike, jej demokraticky zvoleným inštitúciám a občanom Ukrajiny 
- Dotačná schéma pre organizácie zabezpečujúce pomoc pre obyvateľov Ukrajiny 
utekajúcich pred vojnou na Ukrajine 
- Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti s poskytovaním niektorých dotácií 
- Materiálna a finančná pomoc pre partnerské mesto Užhorod. 

 
Hlasovanie č. 2 - za: 17, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie prijali. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 17.02.2022 zaradené 
na zasadnutie MZ dňa 17. marca 2022 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril spoločnú rozpravu ku všetkým bodom, ktoré boli 

predmetom rokovania mestskej rady a následne, ktoré budú prerokované na mestskom 
zastupiteľstve dňa 17.03.2022. Pozvánka spolu s materiálmi bola starostom MČ zaslaná 
v elektronickej podobe. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Zaujímal sa o bod - Návrh VZN mesta Košice 

Určenie názvu ulíc „Lorinčícka ulica, Hájska ulica, Slnečnicová ulica, Maková ulica, 
Limbová ulica, Studničná ulica, Karmelitánska ulica, Ulica Pod lesom, Grófska ulica, 
Ochotnícka ulica, Ulica Pod Čapášom, Ulica Breziny, Dulová ulica a križovatky 
Križovatka Furmanec“. Opýtal sa, či správne poňal to, že mestská rada prerokovala 
a schválila tento materiál s tým, že tam bolo celkovo uvedených 13 ulíc a jedna 
križovatka. A VZN, ktoré je zverejnené na webe a, ktoré si pozrel, sa bude prerokovávať 
na riadnom mestskom zastupiteľstve s tým, že neobsahuje, teda chýbajú v ňom 4 ulice. 
Opýtal sa aký je dôvod? 
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p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Exnera a uviedol, že predmetné 4 ulice nie sú 

v systéme mesta, ulice nie sú skolaudované, ani postavené. Dve ulice sú rozostavané 
a dve sú na zelenej lúke. I napriek tomu, že v územnom pláne mesta sú vyznačené, tak 
špecializovaný stavebný úrad požiadavku zablokoval, pretože nemôžu dostať ulice 
názov, lebo to je v nesúlade so zákonom. Urobil sa preto kompromis a tieto ulice 
do VZN nedali. Ostatné ulice (v počte 9) budú predmetom schvaľovania na MZ. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Zareagoval na p. primátora a uviedol, že nemá 

správne informácie – sú skreslené, pretože zo 4 ulíc, je jedna, ktorá v súčasnosti je 
v príprave na stavbu, druhá ulica má vydané územné rozhodnutie na stavbu, tretia ulica 
je postavená a práve sa kolauduje a štvrtá je historická, ktorá existuje. Bol by rád, keby 
sa to riešilo komplexne, pretože 5 rokov práce, poctivej práce, ktorú realizovali spolu 
s občanmi, ktorí cez aplikáciu navrhovali názvy ulíc, hlasovali o nich, a odborný útvar 
ÚHA navrhoval uličné priestory, uskutočnili sa verejné diskusie, robili preto, aby sa im 
podarilo neprávny stav, ktorý v MČ existoval vinou histórie, napraviť. A ak sa to 
schváli podľa predloženého, tak 12 rodín – domov, nebude mať orientačné číslo, resp. 
nebude mať logiku im dať orientačné čísla z ulice, na ktorej domy nestoja – sú 
v uličnom priestore.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Dodal, že musia vnímať jednu vec – čo hovorí územné konanie, 

čo hovorí obec, čo chce a čo hovorí špecializovaný stavebný úrad. Ak tá cesta nie je 
skolaudovaná, to hovorí o celom úseku cesty, tak, aby tam osobné auto sa vedelo otočiť 
a ak špecializovaný SÚ nevydá rozhodnutie, lebo danú cestu nie je možné kvôli 
parametrom skolaudovať, nemôžu kolaudovať budovy vedľa tejto cesty. Je to 50-ročný 
zákon, ktorý sa obchádza a spoločne si primátori V8 na čele s p. Vallom povedali, že 
toho bolo dosť, lebo dochádza k tomu, že developer postaví nedokončenú cestu, okolo 
postaví domy, obce cestu dajú do nejakého užívania, dostane názov, domy sa kolaudujú, 
dostanú súpisné čísla, ľudia majú hypotéky, developer odíde a cesta ostane 
nedokončená. Následne títo občania majú nároky, developer ich už nezaujíma, tlačia na 
starostov, lebo platia dane, tak nech je cesta urobená. Zákon je nastavený tak, že domy 
popri ceste sa stavať môžu, ale skolaudované budú potom, ako bude cesta urobená. 
Áno, nepáči sa to, ale je potreba si potom povedať, či si starostovia chcú bremeno 
budúcich ulíc prevziať na seba, alebo či donútia všetkých tých, ktorí sú zodpovední, aby 
si to, čo im pri stavebnom konaní bolo nastavené a dohodnuté, aj splnili.  

 Spomínané 4 cesty v MČ Lorinčík v krátkej dobe skolaudované nebudú, lebo 
špecializovaný SÚ nedal odobrenie.  

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Požiadal o písomné upovedomenie miestneho 

zastupiteľstva, prečo sa magistrát mesta rozhodol, ako rozhodol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pozval p. Exnera na spoločné stretnutie, kde sa stretnú aj so 

zamestnancami špecializovaného SÚ. Podotkol, že akonáhle sa určí názov ulice, 
majitelia domov v okolí začnú vyžadovať kolaudovanie. Toto chcú. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Stále argumentoval, že ide o kolaudáciu ulice a nie 

o kolaudáciu názvu ulice. Dodal, že p. primátorovi niekto, kto tak prehnal svoju 
aktivitu, až do absurdných vecí, podáva zlé informácie. Na dohodnutom stretnutí to 
ukáže, o čo ide.  
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p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Opýtala sa, či na najbližšom MZ sa bude 
rokovať aj o zmenách a doplnok územného plánu Myslava. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. 
 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Požiadala kolegov starostov, ktorí sú 

zároveň aj poslancami mesta, aby pri prerokovaní a hlasovaní o bode týkajúci sa 
územného plánu Šebastovce, tento bod podporili.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Do diskusie sa nik neprihlásil, rozpravu ukončil 

a predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému 
zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť materiály prerokované na Mestskej 
rade v Košiciach dňa 17.02.2022 zaradené na riadne zasadnutie MZ dňa 17. marca 
2022. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 

Hlasovanie č. 3 - za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie prijali. 

- - - 
 
Bod č. 3 
Rôzne 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril bod. Zo strany starostov žiadne podnety neodzneli, 

preto bod uzavrel a ukončil aj rokovanie. 
- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut vyhlásil 27. rokovanie Rady starostov 
v Košiciach za ukončené. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    Ing. Ján Nigut 
 predseda Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 01.04.2022 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová ............................................. podpísala dňa: 02.05.2022 
 
 
p. Roland Lacko .................................................................... podpísal dňa: 28.04.2022 
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